
 
 
Kære Jørgen 
 
Du har den 15. april fremsendt følgende spørgsmål til DSB-sagen. Nederst fremgår et svar. 
 
  
Venlig hilsen 
  
Thomas Klint Martinsen 
Centerchef 
  
Center for By og Landskab 
Center for By og Landskab 
23 88 53 78 / 23 88 53 78  

Der er nu fremkommet akter fra DSB i sagen. Når man sammenligner DSB akterne med kommunens 
besvarelse af aktindsigten fra Inge Messerschmidt, giver denne anledning til spørgsmål, som jeg håber I vil 
besvare. Jeg vedlægger relevante mails.  

1. I mail af 9. februar kl. 17:23 fra DSB fremgår at DSB har undersøgt mere end een placering i 
Frederikssund. Hvilke placeringer er der tale om, altså udover den kendte ved Oppe Sundby? 

2. I takkemail af 1. marts kl 14:45 fra DSB fremgår at Finn Bloch, DSB, fremsendte et såkaldt "Slide 
Deck", som angiveligt blev brugt på mødet med borgmesteren samme dags formiddag. Kan vi få 
dette "slide deck" at se?   

3. I mail af 18. marts kl 13:41 samt mail af 20. marts kl 14:40 fra DSB fremgår at man ikke har tænkt 
sig at besvare de spørgsmål, som er fremsendt fra kommunen, men i stedet vil holde disse internt 
samt lave en pjece om "fakta". Det fremgår af førstnævnte mail at "vores egen oplistning og 
dokumentation kan vi evt. dele med jer, men det er ikke ment til generel udsendelse. Det må vi lige 
drøfte". Betyder det at de spørgsmål, som kommunen har fremsendt DSB fra byrådspolitikere ikke 
vil blive besvaret af DSB?  I sidstnævnte mail fremgår det også at DSB vil præsentere denne pjece 
"næste gang vi ses" samt at "så kan vi sammen beslutte om og hvor den kunne 
anvendes/udsendes". Er denne pjece kommet kommunen i hænde, og hvordan er det så 
blevet besluttet at den skal anvendes/udsendes?   

4. Borgmesteren sender mail til DSB den 4. marts kl. 16:49 om at man risikerer presse om sagen og at 
byrådet derfor bør informeres. Er den ordlyd, som er anvendt i mailen, den samme tekst som DSB 
sendte den 1. marts kl. 14:45 (som er nævnt i samme mail som det såkaldte "slide deck")? Hvad er 
årsagen til denne mail ikke specifik nævner placeringen ved Oppe Sundby? Den er jo allerede 
nævnt i DSB mail af 9. februar.  

5. Den 13. marts kl 4:58 PM sender DSB en mail til DN formand Per Seerup om et fremtidigt 
samarbejde. I den anledning beder jeg om aktindsigt i kommunikation mellem Frederikssund 
Kommune og DN vedr. placering af et DSB anlæg/værksted i Frederikssund Kommune. 

 
Svar: 
 

1. En redegørelse for de alternative placeringer kan ses på bilag 5 under relevantmateriale fra/om DSB 
i prepare. 

2. Slide deck fra mødet 1. marts kan ses på bilag 1 under relevantmateriale fra/om DSB i prepare. 
3. DSB vil vende tilbage på spørgsmål fra byrådet, når de har besvaret spørgsmålene. Frederikssund 

Kommune har ikke modtaget pjece med spørgsmål/svar fra DSB endnu. 
4. Mailen fra borgmesteren 4. marts er borgmesterens egne ord, men borgmesteren har fundet fakta i 

mailen fra DSB fra 1. marts. Da DSB ikke endeligt har lagt sig fast på en ønsket placering af deres 
værksted nævnes den ikke i mailen fra borgmesteren til Byrådet. 

5. Frederikssund Kommune har ikke haft dialog med DN om DSB værkstedet og har derfor ikke 
materiale at give aktindsigt i. 

 


